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ZÁPIS ZE SCHŮZE RADY ÚBD SLČR č. 4 
Praha – sídlo SLČR (Cukrovarnická 483/42, Praha 6), 29. srpna 2024 
  
Přítomni:   
Rada ÚBD: Aleš Vaněk, Aleš Razým, Jakub Gräf, Jan Hamr, Michal Kučera, Tomáš 

Valoušek 
Připojeni:  Petr Kubíček 
RK ÚBD:  Věra Chvátalová, Yveta Hladíková  
Hosté:  David Trávníček (prezident SLČR), Lukáš Heřmanský (víceprezident 

SLČR), Jan Šindelář (generální sekretář SLČR) 
Ředitel ÚBD:  Štěpán Kaliba 
Zapisovatel: Jitka Bartoňová 
 

Program:  1/ Schválení programu jednání, připomínky, doplnění 
   2/ Vystoupení hostů 
   3/ Schválení zapisovatele a ověřovatele 
   4/ Kontrola a schválení zápisu a usnesení z jednání Rady ÚBD č.3 
   5/ Potvrzení usnesení odhlasovaných Radou ÚBD per rollam 
   6/ Ekonomika ÚBD SLČR 
   7/ Činnost SLČR 
   8/ Činnost ÚBD SLČR 
   9/  Různé 

Jednání Rady ÚBD začalo v 15:05 hodin. 

 
1. Schválení programu jednání, připomínky, doplnění 
Aleš Vaněk přivítal přítomné členy Rady ÚBD a hosty. Konstatoval, že Rada ÚBD je 
usnášeníschopná a předložil návrh programu s doplněním bodu 2. Vystoupení hostů; další 
body se posouvají.  

 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/1: Rada ÚBD schválila program jednání Rady ÚBD 
č.4.  

 Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdržel 0 
 
 
2. Vystoupení hostů 
V 15:09 hodin vystoupil David Trávníček, prezident SLČR, a seznámil členy Rady ÚBD 
s důvody zrušení závodů Světového poháru 2025 v Novém Městě na Moravě: Upozornil, že 
není pravda, že svaz na organizaci SP v NMNM nepracoval; i v tuto chvíli bychom SP 
uspořádat stihli. Co se týká finanční stránky a rozpočtu, požadoval na jednáních s NSA 
garanci dotace (aby svaz získal nějakou jistotu). Jednání v této věci vedl společně s Lukášem 
Heřmanským, ne z důvodu obcházení předsedy ÚBD, ale z důvodu zkušeností z minulých 
let, kdy na úrovni NSA společně jednali a mají v tom zkušenosti. Na SP NMNM se žádá 
v programu VSA (významné sportovní akce), a to v únoru nebo v březnu, platba za 
uspořádanou VSA přichází v květnu nebo v červnu. Předpoklad byl, že za cca 25 mil. by byl 
svaz schopen SP uspořádat. Rozpočet na SP od OV NMNM byl cca 30 mil a více. Na základě 
zkušeností s podobnými akcemi je známo, že na příjmové stránce může svaz získat 
maximálně 20 až 21 mil. Rozdíl mezi příjmy a výdaji tak může být 10 mil. a více. Zároveň bylo 



 

Svaz lyžařů České republiky z.s., Cukrovarnická 483/42, 162 00 Praha 6, www.czech-ski.com, IČO: 00537632 
Úsek běžeckých disciplín, Jizerská 947, 460 15 Liberec, E-mail: ubd@czech-ski.com, Tel.: 723 069 682 

nutné brát v úvahu, že finance na fungování OSÚ (státní dotace) přichází na SLČR v dubnu 
nebo v květnu. Dále bylo potřeba vzít v úvahu i fakt, že v únoru máme MS v Norsku a MS 
v Rakousku. Stáli před volbou jít do rizika, kdy nemáme pokrytu akci rozpočtem 10 a více mil. 
a mediálním rizikem. Z pozice řádného hospodáře všem doporučil, aby SP 2025 bylo 
zrušeno, dokud je ještě čas, a to přesto, že předseda ÚBD do poslední chvíle za pořádání 
bojoval. Proběhlo jednání s FIS, na kterém byl svaz ujištěn, že případné zrušení SP 2025 
nebude mít vliv na žádost o pořádání SP 2027. Je jasné, že pokud bude svaz chtít v příštích 
letech pořádat jakýkoli SP, musí o něj žádat v režimu VSA MD. Tento program schvaluje 
vláda a svaz dopředu ví, kdy a s jakými financemi může počítat. V případě, že by členové 
RÚBD měli zájem, generální sekretář Jan Šindelář může předložit veškerou komunikaci, ze 
které je vidět, že svaz pro pořádání SP v NMNM udělal, co mohl. 
Lukáš Heřmanský, více-prezident SLČR, informace doplnil.  

Proběhla diskuse. 

 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/2: Rada ÚBD vzala na vědomí stanovisko VV SLČR 
ohledně důvodu zrušení závodů SP 2025 v Novém 
městě na Moravě: „VV SLČR do poslední chvíle 
usiloval o zorganizování závodů SP v Novém 
Městě na Moravě 2025, nicméně výrazná finanční 
rizika pro SLČR nakonec vedla VV SLČR 
k rozhodnutí tuto akci nezrealizovat“.  

 
 
15:43 hod. - odchod Davida Trávníčka, Lukáše Heřmanského, Jana Šindeláře 
 
 
3. Schválení zapisovatele a ověřovatele  

Aleš Vaněk navrhl ověřovatele zápisu Jana Hamra a Michala Kučeru, zapisovatele Jitku 
Bartoňovou.  

 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/3:  Rada ÚBD schválila ověřovatele zápisu Jana 
Hamra a Michala Kučeru, zapisovatele Jitku 
Bartoňovou. 

 Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdržel 0 
 
 
4. Kontrola a schválení zápisu a usnesení z jednání Rady ÚBD č.3 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/4:  Rada ÚBD schválila zápis z jednání Rady ÚBD č.3.  

 Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdržel 0 
 
 
5. Potvrzení usnesení odhlasovaného Radou ÚBD per rollam: 

Potvrzení usnesení odhlasovaného Radou ÚBD per rollam dne 15. 8. 2024 - schválení 
průběžného draftu termínové listiny ÚBD SLČR 2024-2025:  

 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/5: Rada ÚBD schválila průběžný draft termínové 
listiny ÚBD SLČR 2024-2025.  

 Hlasování per rollam 15. 8. 2024 - ze 7 členů: pro 5, proti 1, zdržel 1 
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 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/6:  Rada ÚBD potvrdila usnesení schválené per rollam 
(usnesení RÚBD č.4/4/2024). 

 Hlasování: přítomno 7 členů, pro 6, proti 1, zdržel 0 
 
 
 
6. Ekonomika ÚBD SLČR 

Aleš Vaněk informoval členy Rady ÚBD o čerpání ÚBD SLČR za období leden - červenec 
2024 a předložil návrh podrobně rozpoložkovaného rozpočtu ÚBD 2024 včetně komentáře. 
Štěpán Kaliba informace doplnil. 

Proběhla diskuse. 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/7:  Rada ÚBD schválila návrh rozpočtu ÚBD SLČR 
2024.  

 Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdržel 0 
 

Aleš Vaněk informoval o aktuálním stavu čerpání na ÚBD CSS, podrobnější informace budou 
předloženy na příštím jednání. 

 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/8:  Rada ÚBD vzala na vědomí informace o finanční 
situaci ÚBD SLČR.  

 
 
 
7. Činnost SLČR (VV SLČR / Rada SLČR) 

Aleš Vaněk informoval o výstupech z jednání VV SLČR 18.7.2024 a z dopoledního jednání 
VV SLČR 29. 8. 2024: 
- dopolední jednání: řešeno stanovisko VV SLČR ke zrušení pořadatelství SP Nové Město 
na Moravě 2025 včetně důvodů  
- probíhají pravidelné schůzky mezi RSC (Dukla, Olymp) a SLČR 
- VV SLČR jedná o možnosti navýšení půjčky na překlenutí prvních čtyř měsíců roku 2025 
(než přijdou finance z dotací na reprezentaci, TM a organizaci sportu) 
- od 1. září 2024 bude spuštěno 2. kolo dotace z Nadace ČEZ 
Štěpán Kaliba doplnil, že informace o spuštění 2. kola byla zveřejněna na webu SLČR a ve 
zpravodaji ÚBD. Žadatelé o konzultaci se na něj mohou obracet.  
- zakoupen přístroj na měření fluoru (ÚBD), očekávají se finance z dotace NSA (MTZ) 
- schváleny statuty OSÚ SLČR, potřeba provést drobnou úpravu (stanovení pevného počtu 
členů Rady OSÚ) 
- odprezentován aktuální stav úprav v areálu Horní Mísečky (prořezání tratě na 5 km, 
sprintového kola a všech příjezdových cest + zemní úpravy), v další fázi bude připraven 
projekt na jehož základě se bude moci postavit zázemí pro běžecké závody (lyžařský běžecký 
stadion); diskutovány s KRNAPem parametry pro uzavření nové smlouvy nájemní smlouvy 
na pozemek, kde v budoucnu bude stát zázemí pro běžecké závody. 
 
Proběhla diskuse. 
Členové Rady ÚBD diskutovali možnosti nastavení přesného postupu pro přípravu 
významných sportovních akcí v rámci SLČR, a to s ohledem na zkušenosti z aktuálně vzniklé 
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situace (zrušení SP NMNM 2025), resp. se záměrem poučit se do budoucna směrem 
k možnosti pořádání SP NMNM 2027.  
 
 Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/9:  Rada ÚBD schválila záměr pořádat závody 

Světového poháru v běhu na lyžích v roce 2027 v 
rámci programu VSA MD (významné sportovní akce 
mimořádné důležitosti) a pověřuje sportovního 
ředitele ÚBD zjištěním všech potřebných náležitostí 
pro pořádání závodů SP 2027 a zajištěním 
projednání pořádání SP v roce 2027 na nejbližší 
schůzi Mezinárodní komise SLČR.  

 Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdržel 0 
 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/10:  Rada ÚBD vzala na vědomí informace o činnosti 
SLČR.  

 
 
8. Činnost ÚBD SLČR  

a/ Rozhodnutí členů STK ÚBD odstoupit ze svých postů 
Štěpán Kaliba okomentoval nastalou situaci, konstatoval, že ho toto rozhodnutí mrzí a 
zároveň ho překvapilo vzhledem k průběhu poslední schůze, na které byl přítomen  
Michal Kučera, bývalý předseda STK, bod po bodu probral a okomentoval důvody odstoupení 
členů STK ÚBD. 
Proběhla diskuse, ve které členové RÚBD diskutovali důvody odstoupení a zvažovali možná 
řešení nastalé situace. Štěpán Kaliba informoval, že na příštím jednání předloží Radě návrh 
nového složení STK ÚBD.   

b/ Seminář FIS TD Pragelato, 11.-13.10.2024 
Štěpán Kaliba předložil seznam účastníků semináře, dále předložil žádost Lukáše Bauera o 
možnost účastnit se semináře FIS TD. 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/11:  Rada ÚBD schválila účast technických delegátů 
FIS na semináři FIS TD v Pragelatu dle 
předloženého seznamu: Eretová Kateřina, Gabriel 
Josef, Mach Petr, Skalická Petra, Tejchman Jakub, 
Vodrážka Jakub.  

 Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdržel 0 
 
 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/12:  Rada ÚBD projednala žádost p. Lukáše Bauera o 
možnost účasti na semináři FIS TD (Pragelato 11.-
13.10.2024) předloženou sportovním ředitelem 
ÚBD a konstatovala, že se v této věci bude řídit 
platnou směrnicí pro získání a prodloužení platné 
kvalifikace Rozhodčí lyžařských závodů (RLZ) 
SLČR pro běh na lyžích (SM 01/UBD-V2016).   

  Dle bodu 2, odst. IV „Předpoklady a nutné 
požadavky pro získání kvalifikace RLZ – ÚBD“, 
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zájemce o získání kvalifikace TD FIS musí mít 
splněnu kvalifikaci TD ÚBD SLČR.  

 Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdržel 0 
 
c/ Školení inspektorů měření fluoru FIS  
Štěpán Kaliba informoval, že na seminář (školení) inspektorů měření fluoru budou za ÚBD 
SLČR vysláni: Pánková Veronika, Korbelář Tomáš a Kočandrle Martin, a dále jedna osoba 
(neutrální) za SLČR. Vysvětlil důvod nevyslání T.Zaňky (plná vytíženost na republikových 
závodech v souběžně probíhajících činnostech s měřením fluoru). 

d/ Reprezentace 
Štěpán Kaliba informoval, že VT RD proběhly dle plánu. Kladně zhodnotil VT RD-J v Norsku, 
který měl výborné ohlasy, z kempu bude vytvořen výstup; zároveň kladně zhodnotil účast 
handicapovaného sportovce M.Škody, který odcestoval spolu s RD-J, a to jakožto zařazený 
mezi sportovce zdravé. Poté seznámil členy RÚBD se zdravotním stavem členů RD před 
závody Vysočina arena 31.8.-1.9.2024. 

e/ Sportovně talentovaná mládež 
Štěpán Kaliba  
- předložil návrh MK ÚBD, aby sekretariát ÚBD poslal všem sportovcům zařazeným do SCM 
a SpS oficiální dopis, resp. Žádost o součinný přístup školy k zajištění sportovní přípravy a 
závodní činnosti sportovců. 
- kladně zhodnotil průběh závodů Skijácký trojboj 13.-14.7.2024 a poděkoval pořadateli ČKS 
SKI Jilemnice za výborné uspořádání. 
- informoval o stavu došlých omluvenek členů SCM na povinné akce  

f/ Termínová listina 2024-2025 
Aleš Vaněk informoval, že Lukáš Heřmanský vznesl připomínku k termínu závodů HNT, které 
jsou naplánovány v termínu shodném se závody žactva v biatlonu. Proběhla diskuse ke 
způsobu sestavování návrhu termínové listiny se závěrem, že připomínka bude projednána 
na TR ÚBD. 

g/ Marketing ÚBD 
Štěpán Kaliba informoval o aktuální situaci ohledně partnerů Nadace ČEZ a Lesy ČR. 
 

Usnesení Rady ÚBD SLČR č.4/13:  Rada ÚBD vzala na vědomí informace o činnosti 
ÚBD SLČR.  

 
 
 
7. Různé 

1. Aleš Vaněk informoval o termínu průběžného oponentního řízení RD-A, RD-B - 16.10.2024 
(ÚBD SLČR a RSC) 
 
2. Aleš Vaněk informoval o dohodě mezi ÚBD SLČR a ASC Dukla ohledně nastavení 
systému lékařského zabezpečení RD-A a RD-B. 
 
3. Věra Chvátalová podala aktuální informaci k stabilizačnímu fondu SLČR. 
 
4. Tomáš Valoušek informoval o aktuálním stavu vývoje závodního portálu SLČR. 
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5. Aleš Razým navrhl, aby Rada zhodnotila, příp. aktualizovala nastavení pravidel 
komunikace v rámci ÚBD SLČR. 
 
6. Aleš Razým informoval o záměru připravit společně se sportovním ředitelem a Jakubem 
Gräfem, příp. dalšími členy Rady, návrh úprav schváleného systému STM směřujících k jeho 
větší transparentnosti. 
 
7. Štěpán Kaliba informoval, že byla vytvořena pozvánka na M-ČR KL 27.-29. 9. 2024 pro 
významné hosty, plakát připraví pořadatel (TJ Dukla Liberec). 
 
8. Štěpán Kaliba konstatoval, že si je vědom toho, že některé změny zavedené po dobu jeho 
fungování na postu sportovního ředitele ÚBD nebyly vnímány všemi pozitivně. Přesto by chtěl 
Radu ujistil, že veškeré své úsilí směřoval ke zlepšení běžeckého lyžování, a to ve všech 
jeho oblastech. Zároveň dospěl k názoru, že není vhodné, aby dál zastával pozici Sportovního 
ředitele. 
Aleš Vaněk konstatoval, že žádné důvody pro odstoupení Štěpána Kaliby z postu sportovního 
ředitele ÚBD neshledává.  
Proběhla diskuse se závěrem, že předseda ÚBD celou situaci se Š. Kalibou projedná a o 
dalším postupu bude informovat. 
 
9. Příští jednání Rady ÚBD č.5: 30. 9. 2024, ve 15:00 hodin, Liberec.  
 
 
Jednání skončilo v 20:16 hodin.  
 
 
 

 Zápis: Jitka Bartoňová 
Ověřovatelé: Jan Hamr 

Michal Kučera 
Liberec 29. 8. 2024 

 


